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PROCES VERBAL 
privind  desfăşurarea şedinţei ordinare  din data de 15.11.2016  

      
    Lucrările şedinţei ordinare ale consiliului local  au început la orele 

14,00.  
              Sedinta se desfasoara la sala de sedinte a consiliului local la care sunt 
prezenti un numar de 10 consilieri, lipsand motivat d-ul consilier Filip 
Gheorghe.                         
              La sedinta participa  de drept  primarul si secretarul  comunei.                     
D-na secretar supune spre aprobarea consilierilor   procesul verbal al şedinţei 
anterioare care a  fost  studiat de toţi consilierii si nemaifiind obiecţiuni de făcut, 
consilierii prezenti  aproba procesul verbal al sedintei anterioare in unanimitate 
de voturi.           

    Sedinta Consiliului local a fost convocata prin Dispozitia Primarului 
nr.347/09.11.2016. 

D-ul presedinte de sedinta, Albu Vasile propune consilierilor urmatorul 
proiect al ordinei de zi:    
                   1.-Proiect de hotarare privind rectificarera bugetului de venituri si 
cheltuieli pe luna noiembrie 2016; 
                  2.-Proiect de hotarare privind stabilirea impozitelor si taxelor locale 
pentru anul 2017; 
                  3.- Proiect de hotarare privind insusirea modificarii inventarului 
domeniului public al comunei Balteni; 
                 4.-Proiect de hotarare privind modificarea Hotararii nr.27/2016 
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici la obiectivul de 
investitii:”CONSTRUIRE SCOALA CU 8 SALI DE CLASA IN COMUNA 
BALTENI,JUDETUL VASLUI” 
                 5.-Proiect de hotarare privind includerea in domeniul privat al 
comunei a suprafetei de 89 ha reprezentand pasunea comunala a UAT Balteni; 
                 6.-Proiect de hotarare privind aprobarea planului de ocupare a 
functiilor publice pentru anul 2017 
            Nu mai sunt alte propuneri privind ordinea de zi, si consilierii  o aproba 
in unanimitate de voturi.  
             Se prezinta primul punct al ordinei de zi   si se da cuvantul  d-nului 
presedinte al  comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de specialitate care 
este favorabil iar raportul compartimentului de resort este prezentat de d-na 
Hutu Liliana– referent contabil in cadrul aparatului de specialitate. D-ul Primar 
prezinta Expunerea  de motive la proiectul de hotarare privind rectificarera 
bugetului de venituri si cheltuieli pe luna noiembrie 2016; 
              Dupa prezentarea materialului de la primul punct, consilierii sunt rugati 
sa ia cuvantul. 
                D-ul primar doreste ca d-na contabila sa le explice consilierilor despre 
aceasta rectificare. 



                D-na contabila arata ca in principal aceasta rectificare a intervenit ca 
urmare a primirii sumei pentru  PUG prin Consiliul judetean de la Guvern, 
respectiv  suma 33.310,06 lei pe care o vom vira la SC TOPO GEOTEHNIC 
pentru achitarea contractelor  iar celelalte sume se refera la reglarea unor conturi 
astfel incat sa ne ajunga banii  pentru cheltuielile propuse, respectiv la tichete 
scolare  suma de 5000 lei, pentru cotizatia GAL suma de 500 lei, la iluminat 
public suma de 5000 lei iar la drumuri suma de 5000 lei ce reprezinta cota 
pentru inspectoratul in constructii la lucrarile din proiectul  “Modernizare DC 
159 si drumuri de interes local. Deasemeni mai sunt facturi neachitate, insa  vom 
mai face plati pe parcurs ce vom avea venituri. 
           Domnii consilieri se declara multumiti de explicatii si arata ca sunt de  
acord cu aceasta rectitifcare iar d-ul presedinte de sedinta supune spre aprobare 
proiectul de hotarare de la primul punct al ordinei de zi care este aprobat in 
unanimitate de voturi 
             La punctul doi al ordinei de zi se da cuvantul  d-nului presedinte al  
comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de specialitate care este favorabil 
iar raportul compartimentului de resort este prezentat de d-na Popa Catalina– 
consilier. D-ul Primar prezinta Expunerea  de motive la proiectul de hotarare 
privind stabilirea impozitelor si taxelor locale pentru anul 2017; 
            D-ul primar roaga pe d-na Popa Catalinasa prezinte anexa nr.1 la 
Hotarare  
            D-na Popa Catalina – cu atributii de casier-agent fiscal, prezinta 
consilierilor anexa la hotarare, analizand fiecare articol. 
La impozitul pe cladiri rezidentiale  la persoane fizice, d-na Popa arata ca Legea 
stabileste  intre 0,08% si 0,2%, d-ul primar a propus 0,1 %. D-ul Savin Neculai 
propune 0,09 %. 
         Se supune spre aprobare cota de 0,1 % si un numar de 9 consilieri au votat 
pentru.S-a abtinut d-ul Savin Neculai. 
          Pentru cladiri nerezidentiale la persoane fizice cota este intre 0,2 si 
1,3%.D-ul primar a propus 1 % si toti consilierii au fost e acord cu aceasta 
propunere. 
          La persoane juridice cota la cladiri rezidentiale este intre 0,08 si 0,2 %, d-
ul primar a propus maxim de 0,2 % motivate de faptul ca e singura sursa de 
venit la putinele societati de pe raza comunei fiindca anul trecut nu s-a stabilit 
aceasta cota si s-a incasat foarte putin de la societati. 
           D-ul consilier Leahu Gheorghe a propus 0,1.5 %.  Se supune la vot 
propunerea d-ului primar cu cota de 0,2 % si un numa de 8 consilieri din cei 10 
consilieri prezenti aproba propunerea iar un numar de 2 consilieri au fost 
impotriva. 
           La caldiri nerezidentiale cota este intre 0,2 si 1,3 % la persoane 
juridice.D-ul primar propune 1 % iar consilierii nu au nimic de obiectat. D-ul 
primar arata ca nu trebuie sa alungam societatile de pe raza comunei insa nici sa 
neglijam acest aspect nu se poate. La  cladiri rezidentiale si nerezidentiale 
nereevaluate, cota este de 5 % cu care consilierii sunt de  acord daca va fi cazul. 
          D-na Popa arata ca bonificatia pentru plata anticipata a impozitului la 
cladiri si teren persoane fizice si juridice cota este de pana la 10 %. D-ul 
consilier Leahu Gheorghe arata ca e bine sa mergem cu maxim  de 10 % pentru 
cei ce sunt corecti si isi platesc datoriile catre stat. 



          La persoane juridice d-ul primar propune o bonificatie de 5 %  cu care 
consilierii sunt de acord, ramanand aceeasi bonificatie si pentru teren. 
           Pentru taxa pe vehicule inregistrate d-ul Primar propune 4 lei pentru 
fiecare fractiune iar d-ul d-ul consilier Leahu Gheorghe propune 2 lei. D-ul 
primar arata ca asa a fost si anul trecut si e bine sa mergem la fel si in anul 2017. 
Consilierii sunt de accord cu propunerea formulat de d-ul primar. 
            Pentru vehicule fara capacitate cilindrica taxa este intre 120 si 150 lei. D-
ul consilier Savin Neculai propune 120 lei si toti consilierii sunt de accord cu 
aceasta propunere. La celelalte categorii de impozite taxa a ramas la nivelul 
anului 2016. 
            D-ul presedinte de sedinta supune spre aprobare proiectul de hotarare de 
la punctul doi si toti consilierii aproba in unanimitate de voturi. 
            Incontinuare se prezinta punctul trei al ordinei de zi se da cuvantul  d-
nului presedinte al  comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de specialitate 
care este favorabil iar raportul compartimentului de resort este prezentat de d-na 
Gheorghita Aurelia– secretar. D-ul Primar prezinta Expunerea  de motive la 
proiectul de hotarare privind insusirea modificarii inventarului domeniului 
public al comunei Balteni; 
           Consilierii sunt rugati sa ia cuvantul. 
            D-ul consilier Leahu Gheorghe arata ca nu prea avem ce comenta la 
acest punct fiindca se anuleaza pozitiile cu pasunea din inventarul domeniului 
public si trec in domeniul privat. 
             D-ul primar arata ca asa este procedura fiindca noi trebuie sa trimitem 
Hotararea prin Consiliul judetean la Monitorul oficial pentru a radia pozitiile cu 
pasunea. 
            Ceilalti consilieri nu mai au nimic de obiectat si fiind supus spre 
aprobare proiectul de hotarare consilierii il aproba in unanimitate de voturi. 
             Se prezinta materialul de la punctul patru al ordinei de zi si se da 
cuvantul  d-nului presedinte al  comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de 
specialitate care este favorabil iar raportul compartimentului de resort este 
prezentat de d-nul Sahaidac Mihael- inspector. D-ul Primar prezinta Expunerea  
de motive la proiectul de hotarare pentru modificarea Hotararii nr.27/2016 
privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici la obiectivul de investitii: 
”CONSTRUIRE SCOALA CU 8 SALI DE CLASA IN COMUNA BALTENI, 
JUDETUL VASLUI” 
            Dupa prezentarea materialului, consilierii sunt rugati sa ia cuvantul. 
Pentru inceput d-ul primar arata ca nu sunt decat cateva modificari la indicatori  
in urma recalcularii, fiindca celelate preturi au ramas neschimbate. 
            D-na Guradeoaie Coca arata ca nu are nimic impotriva ci din contra 
trebuie sa ne bucuram daca se face ceva in comuna. 
             D-ul consilier Savin Neculai arata deasemeni  ca este de acord cu acest 
proiect de hotarare fiindca ceea ce se face e bine facut in comuna si o sa ramana 
la copii si nepotii nostri. 
              Ceilalti  consilieri nu mai doresc sa ia cuvantul iar d-ul presedinte de 
sedinta supune  spre aprobare proiectul de hotarare consilierii il aproba in 
unanimitate de voturi. 
               Sedinta continua cu punctul cinci al ordinei de zi si se da cuvantul  d-
nului presedinte al  comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de specialitate 



care este favorabil iar raportul compartimentului de resort este prezentat de d-na 
Gheorghita Aurelia– secretarul comunei. D-ul Primar prezinta Expunerea  de 
motive la proiectul de hotarare privind  includerea in domeniul privat al comunei 
a suprafetei de 89 ha reprezentand pasunea comunala a UAT Balteni; 
                  Sunt rugati consilierii sa ia cuvnatul. 
                   D-ul consilier Leahu Gheorghe arata ca este de acord cu proiectul de 
hotarare, insa intreaba ce avantaje exista daca se trece  pasunea in domeniul 
privat. D-ul primar arata ca nu exista prea mari avantaje decat ca se poate face 
intabularea la pasune mai repede pentru a se putea face amenajamentul pastoral 
in vederea concesionarii pasunii. 
                  D-ul consilier Coropcianu Gabriel, intreaba cine va prelua pasunea? 
D-ul primar arata ca se face concesiune prin licitatie conform legii si se vor 
inscrie detinatorii de animale. 
                 Nu mai doresc sa ia cuvantul nici un consilier iar d-ul presedinte de 
sedinta supune  spre aprobare proiectul de hotarare, si consilierii il aproba in 
unanimitate de voturi. 
                 La punctul sase al ordinei de zi,  se da cuvantul  d-nului presedinte al  
comisiei pentru a prezenta raportul comisiei de specialitate care este favorabil 
iar raportul compartimentului de resort este prezentat de d-na Gheorghita 
Aurelia – secretarul comunei. D-ul Primar prezinta Expunerea  de motive la 
proiectul de hotarare privind aprobarea planului de ocupare a functiilor publice 
pentru anul 2017. 
                 D-nul primar roaga pe d-na secretar sa explice pe intelesul tuturor ce 
e cu acest plan de ocupare fiindca mai sunt si consilieri noi. D-na secretar arata 
ca acest plan priveste doar incadrarea si promovarea functionarilor publici iar in 
momentul cand facem incadrare si promovare instiintam ANFP Bucureesti care 
au obligatia de a ne trimite reprezentant in comisia de concurs. In situati cand 
acest plan nu a ajuns la ANFP, nu  vom primi raspuns in ceea ce priveste 
reprezentantul acestora, conform procedurii. 
                D-ul consilier Leahu Gheorghe intreaba daca vom organiza concurs 
anul acesta pentru posturile vacante. 
               D-na secretar ii raspunde ca doar pentru contractuali, urmand ca in 
primul semestru al anului 2017  sa organizam concurs si pentru posturile de 
functionari publici, vacante.   
                Nu mai sunt discutii la acest punct si d-ul presedinte de sedinta supune  
spre aprobare proiectul de hotarare iar consilierii il aproba in unanimitate de 
voturi     
              Deoarece dezbaterea proiectelor de hotarari de pe ordinea de zi s-au 
epuizat iar consilierii nu mai doresc sa poarte alte discutii, d-ul presedinte de 
sedinta  multumeste consilierilor si invitatilor pentru prezenta si declara lucrarile 
sedintei inchise. 
 
 
                      PRESEDINTE DE SEDINTA, 
                             ALBU VASILE 
                                                                                                SECRETAR, 
                                                                                       GHORGHITA AURELIA 


